
Protokół nr XII/25 
XII Sesja Rady Powiatu Świeckiego w dniu 19 marca 2025 r. 

Miejsce posiedzenia: sala 315 (II piętro) Starostwa Powiatowego w Świeciu 

Obrady rozpoczęto 19 marca 2025 r. o godz. 12:00, a zakończono o godz. 13:39 tego samego dnia. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 20 radnych. 

Obecni: 

1. Anna Belt 

2. Tomasz Chiliński 

3. Ryszard Dembek 

4. Tadeusz Fiedurek 

5. Grzegorz Goral 

6. Kamil Górka 

7. Agnieszka Jasińska 

8. Ewa Joachimiak 

9. Katarzyna Kaczmarek-Sławińska 

10. Urszula Kempińska-Czerwińska 

11. Paweł Knapik 

12. Dorota Kortas 

13. Stanisława Kuffel 

14. Marek Kuta 

15. Radosław Liczkowski 

16. Iwona Manys 

17. Jan Omilian 

18. Ewa Otlewska 

19. Bogdan Tarach 

20. Grzegorz Tomaszewski 

21. Roman Witt 

Lista obecności – w załączeniu. 

Lista obecności zaproszonych gości – w załączeniu. 

 

 

1. Otwarcie XII sesji i stwierdzenie quorum. 

Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady, Pani Urszula Kempińska-Czerwińska, która na 

podstawie listy obecności oraz informacji z systemu do głosowania stwierdziła quorum, 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał przez Radę Powiatu. Następnie powitała 

obecnych na sesji gości oraz radnych. 

 

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że do porządku obrad, który został przesłany radnym wraz 

z zawiadomieniem o zwołaniu sesji (pismo z 12 marca 2025 r. w załączeniu) oraz zamieszczony 

w eSesji nie wpłynęła żadna propozycja zmian i zapytała, czy ktoś chciałby taki wniosek złożyć. 

Z uwagi na brak ww. wniosków przystąpiono do realizacji porządku obrad w zaproponowanym 

brzmieniu. 
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3. Przyjęcie protokołu poprzedniej sesji. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt protokołu XI sesji został radnym przesłany 14 marca 

2025 r., był on również zamieszczony w systemie eSesja. Poinformowała, że do momentu 

rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne wnioski o zmianę zapisów protokołu i zapytała, czy ktoś 

z radnych chciałby taki wniosek złożyć. Wobec braku chętnych do zabrania głosu w tej sprawie 

przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu poprzedniej sesji 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Anna Belt, Tomasz Chiliński, Ryszard Dembek, Tadeusz Fiedurek, Grzegorz Goral, Agnieszka 

Jasińska, Ewa Joachimiak, Katarzyna Kaczmarek-Sławińska, Urszula Kempińska-Czerwińska, 

Paweł Knapik, Dorota Kortas, Stanisława Kuffel, Marek Kuta, Radosław Liczkowski, Iwona 

Manys, Jan Omilian, Ewa Otlewska, Bogdan Tarach, Grzegorz Tomaszewski, Roman Witt 

NIEOBECNI (1) 

Kamil Górka 

 

Przedstawiając wyniki głosowania Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokół XI sesji 

został przyjęty.  

 

 

4. Sprawozdanie o pracach Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

Sprawozdanie przedstawił Starosta, Pan Paweł Knapik. Zawierające przedstawione dane 

opracowanie, które w formie elektronicznej zostało przesłane radnym, stanowi załącznik do 

protokołu. W trakcie wystąpienia zwrócił uwagę na następujące zagadnienia: 

− podjęte rozstrzygnięcia w ramach Banku Inicjatyw; 

− stan zaawansowania postępowań w zakresie zamówień publicznych (cyberbezpieczeństwo, 

zakup samochodu, wykonanie operatów szacunkowych nieruchomości oraz projekt 

„Kształcenie dla zawodowej przyszłości”); 

− spotkania w Brześciu Kujawskim z Sekretarzem Stanu z Ministerstwa Sportu i Turystyki oraz 

w Solcu Kujawskim z Wiceministrem Sportu, poświęcone możliwości pozyskiwania środków 

na szeroko rozumianą bazę sportową; zasygnalizował że najbliższe 2-3 miesiące chciałby 

poświęcić na objazd regionu i przyjrzenie się bazie sportowej w naszej okolicy (mowa o salach 

sportowych) z założeniem, żebyśmy podeszli do podjęcia decyzji co do rozwoju bazy sportowej 

przy którejś z naszych szkół; trzeba wybrać technologię i ewentualnie przystąpić do 

doprojektowania, jeśli będzie taka konieczność; 

− niezapowiedziane ćwiczenia z zakresu zarządzania kryzysowego, przeprowadzone w I Liceum 

Ogólnokształcącym w Świeciu;  

− Konwent Powiatów Województwa Kujawsko-Pomorskiego, na którym podjęto 4 stanowiska 

dotyczące: 
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1) podziału środków z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, 

2) pieczy zastępczej, 

3) obowiązkowego ubezpieczenia odpowiedzialności cywilnej pojazdów po przepadku, 

4) opłat za wyłączenie gruntów rolnych z produkcji rolniczej. 

 

 

W dyskusji wzięli udział: 

Pan Grzegorz Goral zapytał, czy radni otrzymają informację na temat zapowiedzianych przez 

Starostę objazdów obiektów sportowych i czy również będą mogli w nich uczestniczyć. 

 

Pan Paweł Knapik potwierdził zaznaczając, iż nie będzie to wyjazd określonej komisji, ale zostanie 

uzgodniona trasa i wówczas – tak, jak to było w odniesieniu do spotkań dotyczących dróg – 

przekaże radnym wstępne terminy po to, żeby zgłosili się ci, którzy dysponują czasem oraz są 

zainteresowani danym wyjazdem i do tego zostanie dobrany transport. Wyraził opinię, że trzeba 

obejrzeć głównie nowe technologie, które pojawiły się w budownictwie, sprawdzić na miejscu, jak 

kosztowo i technicznie wygląda eksploatacja, czy użytkownicy są zadowoleni z tych rozwiązań po 

to, by świadomie podejmować decyzję o tym, w co w przyszłości iść. Na pytanie radnego, czy 

przewidziane są również wizyty w szkołach, przy których takich obiektów nie ma zaprzeczył 

podkreślając, że wyjazd jest organizowany po to, żeby zobaczyć sale gimnastyczne. 

 

Do przedstawionego sprawozdania nie wniesiono więcej pytań ani uwag.  

 

 

5. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Powiatu z działań w okresie międzysesyjnym. 

Pani Urszula Kempińska-Czerwińska w ramach sprawozdania z działalności Prezydium Rady 

poinformowała, że 12 marca br. uczestniczyła w spotkaniu Przewodniczących Rad Gmin Powiatu 

Świeckiego. Dodała, że uczestnicy spotkania, które odbyło się na zaproszenie Przewodniczącego 

Rady Miejskiej w Świeciu zdecydowali, że będą spotkać się kilka razy w roku, żeby rozmawiać na 

temat swoich problemów, a także sukcesów.  

 

Do przedstawionego sprawozdania nie wniesiono pytań ani uwag.  

 

 

6. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

Pani Urszula Kempińska-Czerwińska stwierdziła, że do rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna 

interpelacja, zapytanie ani wniosek i zapytała, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tej 

sprawie. Jednocześnie poinformowała, że na interpelację złożoną przez radną Iwonę Manys 

14 lutego br. (data wpływu do Biura Rady 17 lutego br.) została udzielona pisemna odpowiedź dnia 

25 lutego br., którą radna otrzymała i 27 lutego br. została ona również zamieszczona w BIP.  

 

Ponadto w dyskusji wzięli udział: 

Pan Bogdan Tarach poinformował, że na poprzedniej sesji, za pośrednictwem Biura Rady otrzymał 

list, który bez otwierania schował do teczki. W domu stwierdził, że adresat się zgadza, natomiast 
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brak nadawcy. Zwracając się do Przewodniczącej zapytał, czy przyjęła listy do radnych 

powiatowych bezrefleksyjnie, nie sprawdzając od kogo, czy też wiedziała od kogo pochodzą, znała 

treść i intencje nadawcy. Prosząc o odpowiedź stwierdził, że chce ten list oddać jako zwrot, nie 

czytając, a treść zna od kolegów.  

 

Pani Urszula Kempińska-Czerwińska powiedziała, że listy wpłynęły do Biura Rady z prośbą 

o przekazanie radnym. Stwierdziła, że treść listu jest jej znana; faktycznie nie ma nadawcy, 

natomiast jest to list skierowany do radnych i zgodnie z adresatem radni je otrzymali. Na pytanie 

radnego, kto je skierował i czym było to tłumaczone wyraziła przypuszczenie, że skierował je 

kandydat na prezydenta. 

 

Pan Bogdan Tarach odnosząc się do wypowiedzi przedmówczyni stwierdził, że tym samym został 

naruszony artykuł 108 kodeksu wyborczego zakazujący agitacji wyborczej w urzędach 

administracji rządowej i samorządu terytorialnego. Poprosił o odniesienie się do powyższego oraz 

zwrot otrzymanego listu do nadawcy, po czym przekazał go Przewodniczącej Rady. 

 

Pan Piotr Walczak proszony przez Przewodniczącą Rady o konsultację i odniesienie się do 

powyższego zastrzegł, że nie zna treści tego listu, nie widział go i może wypowiadać się tylko 

w oparciu o informacje, które w tej chwili usłyszał. Potwierdził, że w urzędach administracji 

publicznej nie można prowadzić agitacji wyborczej, więc jeżeli to jest materiał wyborczy, to nie 

powinien się tu znaleźć. 

 

Pani Urszula Kempińska-Czerwińska zadeklarowała, że na następnej sesji ustosunkuje się do tej 

informacji, która została radnym przekazana, sprawdzi to i poda wyjaśnienie.  

 

Pan Tadeusz Fiedurek zaapelował, żeby Przewodnicząca Rady potraktowała sprawę poważnie 

oceniając, iż jest to spore naruszenie przepisów i wyraził nadzieję, że wyjaśnienie, które otrzymają 

radni będzie dogłębne. 

 

Pani Urszula Kempińska-Czerwińska zapewniła, że wszystkie sprawy traktuje poważnie. 

Stwierdziła, że nie może dzisiaj się do tego ustosunkować i po wyjaśnieniu, tak jak powiedziała, 

na następnej sesji przekaże radnym informację.  

Na pytanie radnego Grzegorza Gorala wyjaśniła, że sprawa, z którą się do niej zwrócił nie jest 

wnioskiem, interpelacją ani zapytaniem i mieści się w punkcie "różne sprawy", na końcu porządku 

obrad dzisiejszego posiedzenia. 

 

 

7. Informacja o sytuacji sanitarno-epidemiologicznej w powiecie świeckim. 

Pani Urszula Kempińska-Czerwińska prosząc o krótkie przedstawienie zagadnienia zaznaczyła, że 

wszyscy radni otrzymali obszerny materiał, informacja była również szczegółowo omówiona na 

posiedzeniach komisji. 
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Informację przedstawiła Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Świeciu, Pani Małgorzata 

Gackowska. Zawierające przedstawione dane opracowanie, które otrzymali wszyscy radni, 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono pytań ani uwag. 

 

 

8. Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii. 

Pani Urszula Kempińska-Czerwińska prosząc o krótkie przedstawienie sprawozdania zaznaczyła, 

że było ono szczegółowo omówione na posiedzeniach komisji, a także zostało przesłane radnym. 

 

Informację przedstawiła Powiatowy Lekarz Weterynarii w Świeciu, Pani Katarzyna Wolska. 

Zawierające przedstawione dane opracowanie, które otrzymali wszyscy radni, stanowi załącznik 

do protokołu. W trakcie wystąpienia odniosła się do bieżącej sytuacji i podejmowanych działań 

w związku z występowaniem ASF, a także nawiązując do dyskusji, jaka miała miejsce na 

posiedzeniu komisji poinformowała o otrzymanych dziś z Instytutu Weterynaryjnego w Puławach 

wynikach genotypowania dzika, jakie zlecono po pierwszych przypadkach wystąpienia ognisk 

w gminie Warlubie i gminie Nowe. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

Pani Katarzyna Kaczmarek-Sławińska poprosiła o przedstawienie procedury odbioru 

stwierdzonego gdzieś padłego zwierzęcia (dzika), w odniesieniu do którego nie wiemy, co się stało. 

Powołując się na pytanie, jakie padło na terenie jednej z gmin, gdzie jest radną doprecyzowała, że 

w szczególności chodzi o dni wolne, bo w dni, kiedy służby pracują nie ma z tym problemu. 

 

Pani Katarzyna Wolska zaznaczyła, że nie ma odgórnie opracowanych rozwiązań systemowych. 

Stwierdziła, że Inspekcja pracuje 24 godziny na dobę i pracownicy niejednokrotnie jeździli 

zabezpieczać dziki wieczorami, nocami, starając się własnymi siłami to zrealizować. Rolą 

Powiatowego Lekarza Weterynarii jest zabezpieczenie tego dzika, oznakowanie go, zapakowanie 

w worek, natomiast potem zaczyna się problem, ponieważ zakład utylizacyjny nie przyjedzie po 

taką sztukę ani w sobotę, ani w piątek wieczorem, ani w każdy inny dzień po południu i czasem 

okres oczekiwania na odbiór to 2-3 dni. Dodała, że w porozumieniu z kołami łowieckimi i urzędami 

gmin starają się wybierać miejsca, gdzie można tego dzika bezpiecznie przechować oceniając, że 

przewożenie go przez teren całego powiatu, ani do Inspektoratu, gdzie przychodzi codziennie 

kilkadziesiąt osób, które składają wnioski o zgodę na przemieszczenie świń, nie byłoby dobrym 

rozwiązaniem. Poinformowała, że w przyszły wtorek, na jej prośbę, odbędzie się spotkanie 

z Łowczym Okręgowym obwodu bydgoskiego, toruńskiego i włocławskiego po to, żeby w miarę 

możliwości usprawnić tego typu działania i postarać się opracować na poziomie województwa 

rozwiązania systemowe, których nie dano nam odgórnie. 

 

Pani Urszula Kempińska-Czerwińska wobec braku dalszych pytań do przedstawionego 

zagadnienia podziękowała Pani Katarzynie Wolskiej, a także Pani Małgorzacie Gackowskiej za 
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obszerne materiały, jak również za udział w posiedzeniu komisji, na którym udzielały odpowiedzi 

na każde pytanie. 

 

 

9. Sprawozdanie z realizacji Programu promocji zatrudnienia oraz aktywizacji lokalnego 

rynku pracy na lata 2022 – 2025. 

Sprawozdanie przedstawiła Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Świeciu, Pani Karolina 

Kasica. Zawierające przedstawione dane opracowanie, które otrzymali wszyscy radni, stanowi 

załącznik do protokołu.  

 

Do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono pytań ani uwag. 

 

 

10. Sytuacja na rynku pracy w powiecie świeckim. 

Informację przedstawiła Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Świeciu, Pani Karolina Kasica. 

Zawierające przedstawione dane opracowanie, które otrzymali wszyscy radni, stanowi załącznik 

do protokołu.  

 

W dyskusji wzięli udział: 

Pani Anna Belt zwracając się do przedmówczyni stwierdziła, że w przestrzeni publicznej słyszy 

się bardzo często, że pracodawcy poszukują pracowników, z kolei z przedstawionych przez nią 

danych statystycznych wynika, że jest mniejsza liczba tych zgłoszeń od pracodawców. Postawiła 

pytanie, czy wynika to z faktu, że pracodawcy szukają pracowników „na własną rękę”, a nie przez 

urząd pracy. 

 

Pani Karolina Kasica odpowiedziała, że tak, jak mówiła na posiedzeniu komisji, ma to związek ze 

strukturą osób bezrobotnych. Poinformowała, że w ewidencji PUP jest tylko około 2 000 

bezrobotnych i są to osoby, które łączą bardzo wiele deficytów związanych z rynkiem pracy: 

długotrwałe bezrobocie, niskie kwalifikacje, brak aktualnych umiejętności zawodowych, czy niska 

gotowość do podjęcia pracy. Pracodawcy wiedzą, że jeśli szukają pracowników o wysokich 

kwalifikacjach, konkretnych kwalifikacjach, wysokich umiejętnościach, to niekoniecznie 

zgłoszenie oferty do Powiatowego Urzędu Pracy poskutkuje znalezieniem takich kandydatów 

wśród osób bezrobotnych. Jednocześnie dodała, że podejmowane są działania, aby zachęcać 

pracodawców do zgłaszania ofert do urzędów pracy, ponieważ oferty te trafiają też do Centralnej 

Bazy Ofert Pracy. Nawet jeżeli nie zrekrutujemy potencjalnego kandydata z rejestrów osób 

bezrobotnych, to przez to, że oferta jest podawana do publicznej wiadomości jest szansa, że trafią 

na nią osoby zatrudnione, które poszukują zatrudnienia i przeglądają takie oferty. Kończąc 

stwierdziła, że malejąca liczba ofert to zjawisko, które występuje nie tylko na terenie Powiatu 

Świeckiego, ale w skali kraju i dotyczy wszystkich urzędów. 

 

Pani Katarzyna Kaczmarek-Sławińska zapytała, ile młodych kobiet, które na stałe mieszkają na 

terenie gminy Nowe, otrzymało propozycje pracy w ciągu ostatnich dwunastu miesięcy. 
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Pani Karolina Kasica zadeklarowała, że przygotuje odpowiedź na piśmie i przekaże przez Biuro 

Rady. 

 

Pani Katarzyna Kaczmarek-Sławińska poprosiła, żeby w tych danych było zaznaczone, jakie te 

osoby mają kwalifikacje, jakie mają niedobory na rynku pracy i jak długo są zarejestrowane. 

Następnie zadała pytanie, czy młoda mama, mająca pod opieką malutkie dziecko, które jest chore, 

a jest zarejestrowana jako osoba poszukująca pracy, czy osoba bezrobotna, musi przedstawić 

zaświadczenie od lekarza - zwolnienie L4. 

 

Pani Karolina Kasica potwierdziła dodając, że jest to wymóg ustawy. Osoba bezrobotna 

zarejestrowana w urzędzie pracy ma obowiązek stawienia się na każde wezwanie urzędu pracy; 

możliwość usprawiedliwienia nieobecności ustawa określa dokładnie w ciągu siedmiu dni i jedyną 

formą usprawiedliwienia nieobecności jest zwolnienie lekarskie. 

 

Pani Katarzyna Kaczmarek-Sławińska poprosiła, żeby pracownicy przekazywali takie informacje 

wszystkim swoim podopiecznym.  

 

Wobec braku dalszych pytań do powyższego zagadnienia Przewodnicząca Rady podziękowała 

Pani Karolinie Kasicy za jego przedstawienie.  

 

 

11. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) określenia zadań i wysokości środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych przeznaczonych na realizację tych zadań w Powiecie Świeckim w 2025 

roku, 

Projekt uchwały przedstawiła Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Świeciu, Pani 

Karolina Gapska-Kostrzewa. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

Pan Grzegorz Goral zapytał, o ile mniej jest tych pieniędzy w stosunku do ubiegłego roku. 

 

Pani Karolina Gapska-Kostrzewa odpowiedziała, że ogólnie na całym zadaniu jest to 202 281 zł, 

ale z uwagi na fakt, że wzrasta koszt funkcjonowania warsztatu terapii zajęciowej, to na zadania, 

które realizuje Powiatowy Urząd Pracy i Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w sumie środków 

do wykorzystania jest mniej o 284 781 zł. 

Na pytanie radnego, czy dadzą sobie radę bez tych pieniędzy zaznaczyła, że algorytm jest liczony 

zgodnie z rozporządzeniem i składa się na niego wiele czynników. Stwierdziła, że na pewno nie 

wystarczy środków i dlatego proponuje radnym ww. ograniczenia, żeby dofinansowaniem do tych 

zadań objąć jak największą liczbę mieszkańców powiatu świeckiego. 

 

Ponieważ do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono więcej pytań ani uwag, Przewodnicząca 

Rady zamknęła dyskusję, przechodząc do procedury głosowania.  
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Głosowano w sprawie: 

określenia zadań i wysokości środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych przeznaczonych na realizację tych zadań w Powiecie Świeckim w 2025 roku 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Anna Belt, Tomasz Chiliński, Ryszard Dembek, Tadeusz Fiedurek, Grzegorz Goral, Agnieszka 

Jasińska, Ewa Joachimiak, Katarzyna Kaczmarek-Sławińska, Urszula Kempińska-Czerwińska, 

Paweł Knapik, Dorota Kortas, Stanisława Kuffel, Marek Kuta, Radosław Liczkowski, Iwona 

Manys, Jan Omilian, Ewa Otlewska, Bogdan Tarach, Grzegorz Tomaszewski, Roman Witt 

NIEOBECNI (1) 

Kamil Górka 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła wyniki głosowania i stwierdziła, że uchwała została podjęta 

(Uchwała nr XII/83/25 w załączeniu). 

 

 

b) przyjęcia projektu uchwały Rady Powiatu Świeckiego w sprawie zasad udzielania dotacji 

celowych z budżetu Powiatu Świeckiego dla spółek wodnych na bieżące utrzymanie wód 

i urządzeń wodnych oraz na finansowanie lub dofinansowanie inwestycji 

Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału Budownictwa i Ochrony Środowiska Starostwa 

Powiatowego w Świeciu, Pan Józef Gawrych i odniósł się do procedury jego przyjmowania. 

Poinformował również, że w trakcie analizy projektu uchwały na posiedzeniach komisji padła 

sugestia, żeby wpisać do uzasadnienia, jakie konkretnie przepisy uległy zmianie, powodując 

konieczność podjęcia niniejszej uchwały, omówił je i zadeklarował, że uzasadnienie zostanie 

uzupełnione. Odniósł się również do działalności spółek wodnych i zasad ich finansowania 

przypominając, że w budżecie Powiatu Świeckiego na 2025 r. radni zaplanowali środki na ten cel. 

Na pytanie Przewodniczącej Rady potwierdził, że uzupełnienie uzasadnienia nastąpi w uchwale, 

przyjmowanej obecnie jako projekt, kiedy po zaopiniowaniu ponownie zostanie ona przedłożona 

Radzie Powiatu Świeckiego. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

Pan Radosław Liczkowski poprosił o informację, jaki jest algorytm przyznawania dotacji dla 

poszczególnych spółek wodnych i jakie czynniki mają wpływ na wysokość środków. 

 

Pan Józef Gawrych odpowiedział, że o wysokości dotacji decyduje zarząd, z tym, że merytoryczny 

wydział przygotowuje dla niego propozycje, biorąc pod uwagę wysokość składki, ściągalność 

składek, wielkość gruntów zmeliorowanych, długość urządzeń melioracyjnych oraz złożony 

wniosek. Dodał, że dotychczas Zarząd Powiatu Świeckiego takie rozwiązania przyjmował i ww. 

zasady były stosowane. 

 

Ponieważ do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono więcej pytań ani uwag, Przewodnicząca 
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Rady zamknęła dyskusję, przechodząc do procedury głosowania.  

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia projektu uchwały Rady Powiatu Świeckiego w sprawie zasad udzielania dotacji 

celowych z budżetu Powiatu Świeckiego dla spółek wodnych na bieżące utrzymanie wód 

i urządzeń wodnych oraz na finansowanie lub dofinansowanie inwestycji, 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Anna Belt, Tomasz Chiliński, Ryszard Dembek, Tadeusz Fiedurek, Grzegorz Goral, Agnieszka 

Jasińska, Ewa Joachimiak, Katarzyna Kaczmarek-Sławińska, Urszula Kempińska-Czerwińska, 

Paweł Knapik, Dorota Kortas, Stanisława Kuffel, Marek Kuta, Radosław Liczkowski, Iwona 

Manys, Jan Omilian, Ewa Otlewska, Bogdan Tarach, Grzegorz Tomaszewski, Roman Witt 

NIEOBECNI (1) 

Kamil Górka 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła wyniki głosowania i stwierdziła, że uchwała została podjęta 

(Uchwała nr XII/84/25 w załączeniu). 

 

 

c) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Świeckiego na lata 2025-2029, 

Pani Urszula Kempińska-Czerwińska zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami, przed przedstawieniem 

przez Panią Skarbnik projektów zmian w budżecie i WPF udzieliła głosu Staroście. 

 

Pan Paweł Knapik nawiązując do zapowiedzi wyrażanych w momencie uchwalania budżetu 

stwierdził, że niniejsza aktualizacja powinna cieszyć, gdyż zawiera wiele zadań i dobrych zmian. 

W szczególności w trakcie wystąpienia zwrócił uwagę na następujące kwestie: 

− rezygnacja z kredytu, którego wzięcie założono na etapie planowania budżetu, 

− zabezpieczenie środków na przebudowę budynku przy ul. Laskowickiej, możliwość wszczęcia 

w tym roku postępowania przetargowego, szacowane koszty zadania, w tym wynikające 

z otrzymanego już kosztorysu branży budowlanej, 

− zmiany dotyczące Oświaty, będące wynikiem dokonanego przez członków Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Turystyki przeglądu placówek oświatowych i wzięcia pod uwagę tego, co 

wypracowali, a także wprowadzenie 1 mln zł, które udało się „przekierować” na prace 

konserwatorskie przy elewacji I LO,  

− zmiany dotyczące dróg, będące następstwem wypracowania nowego programu drogowego, 

wymieniając wprowadzane do budżetu przedsięwzięcia i odnosząc się do stopnia 

zaawansowania jeśli chodzi o ich realizację, 

− zabezpieczenie 400 tys. zł na budowę parkingu przy Powiatowym Urzędzie Pracy, sygnalizując 

plany korekty nazwy zadania i jego zakres, 

− 160 tys. zł na projekt dotyczący przebudowy garaży przy ul. Laskowickiej, gdzie proponuje się 

stworzyć Centrum Zarządzania Kryzysowego i Ochrony Ludności; informując o różnych 
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funkcjach, jakie miałby pełnić ten budynek stwierdził, że wiodącą byłyby powierzchnie 

magazynowe na materiały związane z zarządzaniem kryzysowym i obowiązkami wynikającymi 

z ustawy o zarządzaniu kryzysowym, ale również z nowych przepisów o ochronie ludności 

i obronie cywilnej, które obowiązują od tego roku.  

Jeśli chodzi o ostanie z wymienionych przedsięwzięć zapowiedział zamiar zakończenia tego 

projektu w tym roku. Stwierdził, że w ustawie zapewnia się środki finansowe na zadania związane 

z ochroną ludności zastrzegając, że nie spodziewamy się dodatkowych pieniędzy na realizację tych 

zadań, gdyż są to zadania własne. Nie ma takiej praktyki, żeby nagle ktoś „dokładał nam” na 

realizację zadań własnych, ale w związku z tym, że w ustawie budżetowej, zarówno tegorocznej, 

jak i w przyszłych latach te środki będą, liczymy na to, że gotowość techniczna na realizację tego 

zadania pozwoli nam sięgnąć po ewentualne źródła zewnętrzne, które mogłyby się w kolejnych 

latach pojawić; mowa jest nie tylko o miejscach schronienia, ale również o tego typu obiektach, 

których też potrzeba, bo zasoby nasze, jak i gmin jeśli chodzi o zarządzanie kryzysowe są naprawdę 

niewielkie.  

 

Pan Roman Witt odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy stwierdził, że dosyć duże środki zostały 

przesunięte z „Zielonej transformacji miast” właśnie na kwestie związane z bezpieczeństwem: 

z 40 miliardów, które tam były 30 zostaje zabrane. Dodał, że ta decyzja została już zaakceptowana 

w Brukseli, więc pojawiają się takie środki. 

 

Następnie Skarbnik Powiatu, Pani Agata Puchowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Świeckiego na lata 2025-2029. 

 

Ponieważ do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono pytań ani uwag, Przewodnicząca Rady 

zamknęła dyskusję, przechodząc do procedury głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Świeckiego na lata 2025-2029, 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Anna Belt, Tomasz Chiliński, Ryszard Dembek, Tadeusz Fiedurek, Grzegorz Goral, Agnieszka 

Jasińska, Ewa Joachimiak, Katarzyna Kaczmarek-Sławińska, Urszula Kempińska-Czerwińska, 

Paweł Knapik, Dorota Kortas, Stanisława Kuffel, Marek Kuta, Radosław Liczkowski, Iwona 

Manys, Jan Omilian, Ewa Otlewska, Bogdan Tarach, Grzegorz Tomaszewski, Roman Witt 

NIEOBECNI (1) 

Kamil Górka 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła wyniki głosowania i stwierdziła, że uchwała została podjęta 

(Uchwała nr XII/85/25 w załączeniu). 
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d) zmiany budżetu Powiatu Świeckiego na 2025 rok. 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Powiatu, Pani Agata Puchowska. 

 

Ponieważ do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono pytań ani uwag, Przewodnicząca Rady 

zamknęła dyskusję, przechodząc do procedury głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany budżetu Powiatu Świeckiego na 2025 rok 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Anna Belt, Tomasz Chiliński, Ryszard Dembek, Tadeusz Fiedurek, Grzegorz Goral, Agnieszka 

Jasińska, Ewa Joachimiak, Katarzyna Kaczmarek-Sławińska, Urszula Kempińska-Czerwińska, 

Paweł Knapik, Dorota Kortas, Stanisława Kuffel, Marek Kuta, Radosław Liczkowski, Iwona 

Manys, Jan Omilian, Ewa Otlewska, Bogdan Tarach, Grzegorz Tomaszewski, Roman Witt 

NIEOBECNI (1) 

Kamil Górka 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła wyniki głosowania i stwierdziła, że uchwała została podjęta 

(Uchwała nr XII/86/25 w załączeniu). 

 

 

12. Sprawy różne. 

W dyskusji wzięli udział: 

Pani Urszula Kempińska-Czerwińska:  

1. nawiązując do uwag wniesionych przez radnego Tomasza Chilińskiego, które przesłał też do 

wiadomości wszystkim radnym, odnośnie podpisywania otrzymywanych materiałów przez osoby 

je sporządzające stwierdziła, że osoby przygotowujące materiały dla Rady Powiatu zostaną 

poproszone o dopilnowanie, żeby podpisane było nie tylko pismo przewodnie, ale także materiał 

merytoryczny, stanowiący załącznik do tego pisma. Doprecyzowała, że omawiana sytuacja 

dotyczy materiałów przesyłanych elektronicznie, w których podpis elektroniczny złożono pod 

pismem przewodnim, natomiast nie ma podpisu pod materiałem przedkładanym radnym.  

2. odnosząc się do wspólnego posiedzenia trzech komisji, które odbyło się w poniedziałek 

stwierdziła, że już na samym posiedzeniu radny Grzegorz Goral zgłosił, że w związku ze swoją 

nieobecnością Przewodniczący Komisji Zdrowia, radny Kamil Górka, powinien przekazać 

prowadzenie obrad Zastępcy Przewodniczącego, czyli radnej Stanisławie Kuffel. 

Zadeklarowała, że to wyjaśni zaznaczając, iż dziś nie ma Pana Kamila Górki, więc sprawa nie 

będzie omawiana pod jego nieobecność, tylko na kolejnej sesji. Dodała, że skontaktuje się 

z Panem Kamilem Górką i poprosi, żeby na następnym posiedzeniu to radnym wyjaśnił. 

Zgodziła się, że taka sytuacja nie powinna mieć miejsca. Podkreśliła, że każda komisja 

wyznaczyła zastępcę przewodniczącego prosząc, żeby w przypadku, jeśli przewodniczący nie 



 

12 
 

może uczestniczyć w posiedzeniu, przekazywał kompetencje związane z prowadzeniem obrad 

swojemu zastępcy. 

 

Pani Ewa Joachimiak jako Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki 

podziękowała Staroście i Pani Skarbnik za to, że w momencie, kiedy pojawiły się pieniądze, dużo 

z nich trafia do szkół, a Radnym podziękowała za przyjęcie tej propozycji zmian w budżecie. 

 

Pani Stanisława Kuffel odnosząc się do poniedziałkowego posiedzenia komisji podziękowała Pani 

Ewie Joachimiak za sprawne poprowadzenie obrad, a Panu Grzegorzowi Goralowi za to, że pilnuje 

przestrzegania procedur.  

 

Pani Urszula Kempińska-Czerwińska wyraziła przypuszczenie, że sytuacja, o której mowa to nie 

było celowe działanie, a wynikała ona z niewiedzy i braku doświadczenia Przewodniczącego. 

 

Pan Grzegorz Goral zapytał, czy sesje będą się teraz odbywać w połowie miesiąca, czy tak jak było 

dotychczas, w ostatnią środę. Zastrzegł, że można dokonać zmiany, natomiast biorąc pod uwagę, 

że radni mają też inne zobowiązania, żeby mogli to sobie zaplanować, prosi o ustalenie jednego 

terminu.  

 

Pani Urszula Kempińska-Czerwińska wyjaśniła, że była to jednostkowa zmiana, na wniosek 

Starosty, ponieważ w związku z jego kalendarzem ta sesja nie mogłaby się odbyć w ostatnią środę 

miesiąca. Dodała, że sesje nadal będą w środy z tym, że będą zaczynać się wcześniej (na razie 

będzie to godzina 12:00) tak, aby biorący udział w obradach pracownicy nie musieli zostawać na 

nadgodziny, za które trzeba im potem zapłacić.  

 

Pan Tomasz Chiliński poinformował o akcji „Czysta rzeka” dodając, że jest to ogólnopolska akcja 

prowadzona od kilku lat i jedno ze stowarzyszeń, którego jest członkiem regularnie, co roku bierze 

w niej udział, sprzątając brzegi rzeki Wdy. Zachęcając radnych do udziału w wydarzeniu podał, że 

uczestnicy spotkają się w sobotę 12 kwietnia, o godzinie 10:00 na parkingu przy moście.  

 

 

13. Zakończenie. 

Wobec braku dalszych chętnych do zabrania głosu, z uwagi na wyczerpanie porządku dziennego 

Przewodnicząca Rady zamknęła obrady XII sesji Rady Powiatu Świeckiego. 

 

Przewodnicząca 

Rady Powiatu Świeckiego 

 

Urszula Kempińska-Czerwińska 

 

Przygotowała: Halina Matwiej 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 

 


